
PLANT
P(A)LATSEN





         armt välkommen till Plant P(a)latsen; din
       introduktion till vägen mot ett grönsk-
ande hem med välmående växter. Här pre-
senteras vanliga växter, dess behov och vilka 
förutsättningar man skall ge dem för att få 
dem så fina som möjligt, allt från positio-
nering i soliga söderfönster till kala, mörka 
hörnor. Med hjälp av Plant P(a)latsen presen-
teras tips och trix till dig som nybörjare för 
att få en förståelse för dina gröna vänner och 
ge dem det bästa möjliga hemmet. Låt denna 
handbok bli din vägledare in i växtriket.

V



ATT TÄNKA PÅ
• Rotera krukan 

regelbundet för att få 
en jämn växt. 

• Torka med jämna 
mellanrum av bla-
den för att förhindra 
att damm minskar 
ljusupptaget. 

• Ha en ljus ytterkru-
ka, dessa reflekterar 
värmen bättre

SOLÄLSKARES 
KÄNNETECKEN
• Tjocka, rejäla blad

• Glansig yta på 

bladen

•Ljusgröna eller silv-

riga blad

• Små och/eller hår-

da blad

		    en plats i hemmet där di-
rektsol flödar, exempelvis på en fönsterbräda 
i söderläge. Plantor som trivs och får stå här 
växter och frodas väl.  

SOLIGT
LÄGE
Soligt läge är





CITRUSTRÄD
Citrusträd trivs allra bäst i ett varmt och soligt 

läge. De bör vattnas jämnt men mår inte bra 
av att stå blött, se till att ha en kruka med 
möjlighet för överskottsvatten att rinna av 
eller ha ordentligt med lecakulor i botten. 

Glöm inte att pollinera blommorna ifall du 
önskar att få frukt på trädet, använd en liten 

pensel och pensla pollen från blomma till 
blomma.

SANSEVIERIA
En av de mest tåliga krukväxterna. Den klarar 
många förhållanden men växer som bäst 
och får som starkast färger i ljusa lägen. Låt 
jorden torka ut helt mellan vattningarna, 
sansevierian lagrar vatten i sina blad så var 
inte rädd att låta den bli riktigt torr; en vädligt 
tålig växt och perfekt för nybörjare. 

VÄXTER SOM TRIVS
I SOLIGA LÄGEN



ALOE VERA

GULDPALM

YUCCA ELEPHANTIPES

PELARKAKTUS





		       , utan att vara direkt solljus. 
Här är det många växter som trivs bra, i ett 
jämnt ljus utan att riskera bränna och torka.
Dessa tycker att lagom är bäst. 

• Placera nära ett solfönster eller 
UV-källa i indirekt ljust. 

• Dessa växter klarar gott av att stå 
i ett fönster med enbart morgon 
eller kvällsol, så länge det inte är 
gassande sol under längre tid fung-
erar det väl. 

• Flytta växterna närmre fönstren 
vintertid, ljuset är då svagare och 
når inte lika långt in i rummet. 

• Liksom växter som står i soliga 
lägen mår även dessa bar av att 
roteras med jämna mellanrum för 
en jämn växt. 

ATT TÄNKA PÅ

• Tunna & bredare 

blad

• Mellan- till mörk-

gröna i färgen

•Slät yta på bladen

• Tunnare grenar/

stammar

• Kan växa lite häng-

ande

HUR KAN DE
 SE UT?

En ljus placering

LJUST LÄGE



VÄXTER SOM TRIVS
I LJUSA LÄGEN

FIOLFIKUS
Trivs som bäst i ljust 
till indirekt ljus. En 

ståtlig pjäs med sina 
stora fiolformade 

blad. Den uppskattar 
en stabil plats utan 

drag och onödigt flyt-
tande.

PILEA PEPEROMIOIDES
Den kära växten som i folkmun kan kallas 
Elefantöra sprudlar i ljust läge. Den är gene-
rös med skott runt moderplantan, perfekt att 
kapa och göra sticklingar av. En tacksam växt 
som växer fort i rätt förhållanden. 



ZEBRASKÖLD

MONSTERA

CALATHEA ORBIFOLIA

FREDSKALLA

PILLERFIKUS



ATT TÄNKA PÅ
• Vattna sparsamt, jorden torkar långsamt i 
skuggiga lägen. 

• Placera inte för nära element eller andra 
värmekällor, dessa kan ge torr luft som kan 
skapa obalans hos växten. 

• Gruppera gärna växterna, de skapar till-
sammans ett fuktigt klimat där de skuggtåliga 
växterna trivs väl. 

• Var observant på bladen, kommer de bleka 
eller långsmala kan det vara ett tecken på att 
växten behöver placeras närmre ljus

UTSEENDE
Tunna blad

Mörkgröna blad

Kompakt växt

Platser i hemmet som				 
	  , kanske en hylla en längre bit in
 i rummet. Här är det några tappra
 kämpar som kan trivas riktigt bra. 

SKUGGIGT
LÄGE

helt saknar direkt

solljus





Denna växt kan även kallas Garderobsblomma 
och den kalarar sig mycket väl i svagt ljus. 

Den robust och har mörka och glansiga blad. 
Zamiakallan klarar mycket och kan gott och 

väl stå i skuggigt läge.

ZAMIAKALLA

MURGRÖNA
En växt som kan hänga såväl som klättra. Där 
andra växter hade blivit väldigt olyckliga kan 
murgrönan frodas. Med sina blad och klätter-
förmågan kan denna växt ge ett lekfullt och 
fylligt intryck.

VÄXTER SOM TRIVS
I SKUGGLÄGEN



ASPIDISTRA

GULLRANKA

HOMALOMENA RUBESCENS



VÄXTEN 
TALAR
Även om denna publikation följs till 
punkt och pricka kan växterna uttrycka 
missnöje, liksom människan kan de be-
höva olika behov vid olika tillfällen. Lär 
dig läsa av vad växten uttrycker. Till höger 
finnes en frisk Pilea peperomiodes för 
referens. 

Se här hur		         . Plantan 
signalerar att det är dags att vattna. 

bladen hänger

Här har		    . Detta kan 
innebära att växten fått för lite ljus. 
Flytta närmre ett fönster eller annan 
UV-källa.

bladen bleknat



Här har ett par	           , detta kan 
troligen bero på övervattning. Kont-
rollera jorden och vattna mer sällan.

blad gulnat

		            beror troligen på 
torr luft eller en oregelbunden vatt-
ning. Spraya de stackars bladen och se 
över din vattningsrutin. 

jämnbruna fläckarat

		                   är höst troligt 
en solskada, växten har stått i ett för 
starkt ljus för sin smak. Byt placering 
till något längre in i rummet.

torra brun/gula fläckar



1.Om ett blad på en växt blivit skadat, 
gulnat eller till och med blivit brunt och 
prassligt kan du gott avlägsna det med 
en ren sax/sekatör. Dessa blad kan inte 
längre bidra till moderplantan och kan 
därför avlägsnas. 

2.Plantera alltid i en innerkruka och placera 
den i en ytterkruka med fat, så att överskotts-
vatten kan rinna ut.  Lecakulor kan fungera, 
men den förstnämnda metoden kan fungera 
bättre då det gör möjligt att se huruvida du 
vattnat för mycket eller ej.  

När det är dags för en växt att planteras kan 
signaleras genom att rötterna tränger sig ut 
genom innerkrukans dräneringshål. Växten 
kan också säga till genom att vattnet rinner 
rakt igenom vid vattning, det tyder på att 
rötterna tagit och det finns för lite jord kvar 
att växa i.

3.

TIPS & TRIX



Att övervattna innebär att vattna en växt för 
ofta, inte för mycket. För att lära känna din 
växt kan du  lära dig på ett ungefär vad plan-
tan väger. Även om det kan se torr ut på ytan 
kan det fortfarande finnas kavar ordenligt 
med vatten i jord och rötter. Ifall du lyfter 
upp växterna som rutin vid vattning kommer 
du lära dig på ett ungefär vad de väger och 
därmed när ded är i behov av vatten.

4.

5. Har du svårt att veta hur mycket 
vatten en växt behöver kan du du-
scha hela plantan, låt vattnet rinna 
i jorden en stund och passa på 
att duscha av damm från bladen. 
Du kan också ställa innerkrukan i 
ett vattenbad en stund för att låta 
växtens rötter dra åt sig så mycket 
vatten de vill ha. 



Nu står du mer än stadigt nog att ge dig in 
i växternas palats, eller kanske ge nytt liv 
til dina nuvarande ledsna plantor. Vad som 
lagom är för varje växt är unikt och det är 
inte helt enkelt att pricka in alla rätt på sina 
första plantor och det är helt okej. Du kom-
mer skapa unika relationer med alla dina 
växter och lära dig vad precis dina tycker om. 
Med tiden kommer växterna bli en del av det 
levande istället för inredningen i ditt hem och 
de kommer belöna dig med höjd, bredd och 
sticklingar som tack. Påbörja din resa som 
plant-mom nu. 


